
ÅRLIG BERETNING
Skolebestyrelsen for Stensagerskolen 2024/2025



EMNER:

Format: korte oplæg og 
mulighed for spørgsmål 
og kommentarer efter 

hvert punkt

• Principper og Tilsyn                      
(Gitta og Freya, 10 min)

• Skolens økonomi – det politiske 
arbejde (Tina og Lise G, 15 min)

• Kørsel – status                            
(Gitta og Nanna, 10 min)

• Stensagervej – hvordan er det 
gået det første halve år og hvad 
er planen for 
kapacitetsudvidelsen               
(Søren og Susanne, 10 min)

• Klyngeforældreråd – netværk og 
relationer                                         
(5 min v/Gitta og derefter på hver lokation)
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Principper og tilsyn
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Principper
- Kommunikation 

mellem skole og hjem
- Digitale medier

Tilsyn
- Klassedannelse
- Skole-

hjemsamarbejde
- Overgang fra 

børnehave til skole



ØKONOMI

• Klagebrev til byråd, 
• Foretræde for kommunens Børn- og 

Ungeudvalg
• Fremvisninger af skolen til politikere og 

Teknik og Miljø
• Læserbreve

3/9/20XX Præsentationstitel 4



Skolens økonomi
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Den økonomiske situation som skolen står i? 

Underskuddet fra 2023 og 2024 er forventeligt oppe på 6.500.000 kr. Det er 5,3 % underskud. 

Underskuddet skyldes til dels engangsudgifter vedr. flytning til Janesvej: 

▪ Udskiftning af gulv til ca. 900.000 kr.

▪ Gardiner samt film på vinduer ca. 500.000 kr. 

▪ Legepladsinventar for ca. 1. million kr.

o Stort forbrug af vikarer ved flytning, hen over sommerferien og starten på den nye matrikel.

o Ubalance mellem elevtal og ansatte medarbejdere, forstået som for store udgifter til 

lønninger pga. færre indtægter. 



Handlinger på baggrund af økonomien 2024

6

o Skoleledelse og skolebestyrelsen har i løbet af de sidste år påpeget presset på Stensagerskolens 

kerneopgave til chefer og politikere. 

o Skolebestyrelsen har tidligere sendt et ønske til forvaltningen om eftergivelse af 

engangsudgifterne til ny skole uden at ønsket er imødekommet. 

o Foretræde for Børn og ungeudvalget den 15. dec. – løfte om at genvurdere vores ønske om at få

eftergivet 4.2 millioner kr.  blandt andet tilkendegav Thomas Medom, at de ville bede Aarhus 

Ejendomme kigge på udgifterne, der knytter sig til bygningerne.

o Skoleledelsen skal lave handleplan i samarbejde med Budget og Regnskab. 

▪ Underskuddet skal nedbringes over de næste tre år. 

▪ Skolebestyrelse og medarbejderrepræsentanter inddrages ift. at få underskuddet ned og 

vælge de løsninger, som gør mindst ondt. 



Hvad kan vi gøre som forældre?
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o Give besked i så god tid som mulig ift. evt. fravær af jeres barn
på skoledage

o Afmelde SFO dage i god tid, hvis I ikke vil bruge tilbuddet 
alligevel. 

o Holde vores børn hjemme ved sygdom, så vi undgår smitte og 
dermed også personalefravær. 



KØRSEL
Forringede vilkår – mange dårlige oplevelser

• Løbende kontakt med kørselskontor
• Klagebrev til byråd
• Møde med MBU, MSB, MBA



Kørsel
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• Byrådet i Aarhus vedtog en nedsættelse af serviceniveau på 
befordringsområdet i 2023.

• Der skal findes og spares 10 mio om året på kørslen.

• Proces med afdækning af praksis, analyser og arbejdsgrupper.

• Mange skyggekørsler, solo og skånekørsler, mulighed for ændringer 
fra dag til dag = manglende struktur.

• Dyreste kommune.



10Mail til bestyrelse med oplevelser på: stensagerskolenbestyrelse@gmail.com



Oversigt over magistrater ift. kørsel

MBU-børn&unge afd.

• Basis skole kørsel

• Skåne og solo kørsler

• Folkeskoleloven §26

• Ingen klageret til højere 
myndighed MEN til 
Budget&Regnskab

• Befordringsudvalg:Nina, 
Marta og 2 fra PPR.

MSB-socialeforhold

&beskæftigelsesafd.

• SFO/klub og aflastning

• Merudgift

• Folkeskoleloven §26 før 
Barnets Lov – ift
sektoransvarlighed

• Familiecenter tager sig af 
Barnets Lov - individuel

• Revurdering årlig – Ingen 
stop – SKAL undersøge 
på ny hver gang.
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MBA-befordringsafd.

• 11 fuldtidsansatte, 7 
deltidsansatte.

• Data indsamling fra 
bevillinger – MBU, MSB 
og skole.

• Mangler data over 
praksis

• Kørselsudregninger via 
GEOdag og 
vejdirektoratet.

• Ny software, 
kørselsudvalg



Stensagervej – og skolens fremtid

Plan for 2025:
-hele udskoling samles 

Fremtiden
-Kapacitetsudvidelse 
-ny skole i Lisbjerg i
2032

Stensagervej 
2024: 

-hvordan er det gået?
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Klynge-
forældreråd

Udtalelse fra en far til en dreng der 
lige var gået ud af skolen:

”Et godt råd, jeg synes i skal give 
videre… Støt forældrene på skolen i 
at danne netværk fra starten af, for 
lige pludselig er det for sent. Det var 
det for os… vi stod alle forældre til 
afgangsfesten og kiggede på 
hinanden… nu blev børnene spredt 
og vi havde ikke længere en base og 
havde ikke selv fået lavet  nogle 
traditioner og dannet bånd…”
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Hvad skal forældre gøre?

• Et forældreråd for hver klynge (3 

klasser)

• Hvert råd består af min. en 

forældre fra hver klasse, gerne 

flere.

• Perioden er et år fra september til 

september.

• Mindst et arrangement i løbet af 

året.
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Man kan fx:

• Lave legeaftaler på skolens 

legeplads.

• Gå tur i naturområdet bag 

skolen.

• Mødes på ”Grunden” –skolens 

hus v/skoven, Skanderborg

• Mødes i gymnastiksal på 

Janesvej eller Stensagervej

• Lige hvad man vil ☺



TAK!
-Alle 

fortsætter i 
klyngerne
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Skolebestyrelsen Stensagerskolen

Mailadresse: 
stensagerskolenbestyrelse@gmail.com

Websted: stensagerskolen.aarhus.dk
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